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Glasilo Socialistiene zveze delovnega liudstva obcine Cerknica .................................................. 
LETO II. APRIL 1963 ST.4 

Sprejetje druZbenega plana obCine Cerknica za leto 1963 
V CETRTEK, 28. MARCA, SO SE V LOSKI DOLINI POLNOSTEVILNO ZBRALI ODBORNIKI LJUDSKEGA ODBORA, DA V 

RAZPRAVI ANALIZIRAJO PRAVILN9ST POSTAVLJENIH NACEL NADALJNJEGA RAZVOJA GOSPODARSTVA V OBCINI 

ZA LETO 1963 IN DA TA NACELA, TE SMERNICE, TUDI SPREJMEJO IN POTRDIJO. 

Ugodna dinamika razvoja 
gospodarstva v obc'ini v drugi 
polovici preteklega leta in 
uspeh!i. ob lwncu leta so sluzili 
kot realna baza za .planiranje 
nadaljnjega nara~canja bruto 
produkta lin narodnega dohod
ka, ali bolje receno razvoja ce
lotnega gosrpodarstva v nasi 
komuni. Objektivne mozi-Iosti, 
ki v OibCini oibstojajo za razv·oj 
gospodarstva, omogocajo se 
nadaljnji dinamicni vzpon ob
sega proizvodnje. Zato sprejeti 
dTu2Jbeni pla~ predv!i.deva, da 
se bo ruruzbeni bruto. produkt 
v nam oibCini dvignil za 1·5,3 %, 
ka·r pomeni, da se bo od lan
·skih 7 milijard 878 milijonov 
dvignil letos na 9 milij ard in 
1>00. m!ilij'Onov. Ta'ksna predvi
devanja porasta skupnega ob
sega proizvodnje in sto.ritev na 
opmocju nas e komune pred
stavljajo nadpovprecje v me
rilu ljubljanskega okraja, saj 
znasa povprelcen porast bruto 
produk<ta v okrajnem merilu 
10,9 ·% ter je nasa obcina po 
poveeanju bruto produkta v 
procentih na sestem mestu v 
okrajn.l O'd 26 obCin, .kolikor jih 
je sedaj v okraju. Hkrati z na
raocanjem drlll7Jbene proizvod
nje .. pa se bo pov·€1Cal za 14,1 ·% 
tudi narodni doh•odek, vendar 
bo nal'odni dohodek na enega 
zaposlenega v nasi komurii se 
vedn.o pod okrajnim po·vprec
jem, ki znasa 441.000 na zapo
slenega, ce bo ta planirana vi
sina ob koncu leta -tudi reali
zirana. 

Zna!cilno za sedanjo struktu
ro obcinskega gospodarstva je 
to, da gre v smeri intenzivnej
sega razvijanja proizvodnje v 
industriji in da s tern postaja 
nasa obCina iz pretezno kmetij
ske vedno bolj obcina z indu
swijsko razvitim gospodar
stvom . To trditev nam med 
drugim ·ponazo.ruje tudi plani
rani delez industl'lije v celot
nem bruto produktu obcine, ki 
znasa ze 53,1 ·%, kar predstav
lja na ialost se vedno okrajno 
podpoV!preeje, ker naj ibi zna-
111\'i dele! induetrlje po predvi-

devanjih za leto 1963 57% ce
lotnega dru.Zbenega bruto pro
izvoda. Vzporedno z dviganjem 
bruto proizvodnje pa prica'ku
jemo tudi realizacijo dviganja 
va!Znega, ekonomskega faktorja 
- produk1Jivnosti. Po· predvi
devanjih naj bi se to leto dvi:g
nila za '14 % in sicer na podlagi 
boljliega izkori.§Canja proizva- · 
jalnih zmogljivostrl.. To naj bi 
bilo predvsem v naSih dveh 
najveejih ·industrijskih podjet
jih: BRESTU Cer<knfci in KO
VINOPLASTIKE Loz. Seveda 
pa ne smemo poz.abiti, 4a bo 
moral pri dviganju produktiv
nostrl. gos;podarstva nase obcine 
odigrati svojo vlogo tudi sub
jektivni faktor, saj so v ko
muni vsi objektivni pogoj!. Z 
realizacijo 14% povecanja pro-· 
duktivnosti ali celo ·z njenim 

· preseganjem pa bomo price 
zelo lepemu in velikemu pove
canju materialne osnove gospo
dars>kih organizacij v nasi ob
cini in kot kazejo sedanji go-

spodarski statisticni pokazate
lji, gremo v to smer. Kot rpri
merjavo bi navedel, da je v 
nasem okraju planirano pove
canje produktivnosti za okoli 
9·%. 

Obseg industrijske rproizvod
nje, predvsem v lesrui. indu
striji, je ze tako velik, da mu 
je repUJbliSko pa tudi celotno 
jugoslovansko· trruce, rpremajh
no za dober plasma izdelkov. 
Za<to pxedvideva osnutek raz
voja gospodarstva ohcine pove
canje izvoza za 8 ·% ter naj bi 
celotna koliCina izvoza zna.Sala 
607 milijonov deviznrih dinar
jev ali ca 43.0{)0 deviznih di
narjev na vsakega prebivalca 
na.Se obcine. Ce istocasno upo
stevamo, da uvozimo iz ino
zemstva surovin in materiala 
na obmocje obCine za ca 72 
milijonov deviznih dinarjev, 
potem vi:dimo, da je razrnerje 
med uvo~o;m in !i.zvozom 1:8,4 
in sicer v korist izvoza. Svojo 

-proizvodnjo pa b'odo morala 

za!Ceti usmerja-ti na zunanje tr
zisce tudi ostala industrijska 
podjetja v obCini, ce bodo ho
tela se nadalje raz§irjeno re
producirati. Seveda se piii. teh 
podjetjih v obCini takoj postavi 
vrpra.Sanje viSine njihovih pro
izvodnih stroskov in s tern v 
zvezi nekonkurencnost cen nji
hovih proizvodov na medna
rodnem trZli.Scu. S sistematic
nim odstranjevanjem skrite za
poslenosti, ki v teh na.Sih go
spodarskih organizacijah obsto
ja, z dvigom kvalitete in smo
trnejsim IzkO'rl..§canjem kapaci
tet, bodo tudi ta nasa podjetja 
dosegla pogoje za izvoz. Za do
sego tega cilja bodo morale vse 
subjek.tivne sile v teh podjet
jih zdru.Ziti svoje rnoei. V ko
l.ilkor tega ne bi hotele ali pa 
bi bile nezmo.Zne, bo nujnost 
dru2benega razvoja zahtevala 
izvditev rotacije le-teh. Temu 
problemu bo moral v bodoee 
ljudski odbor posvetiti vso pa.Z
njo. (Konec na 2. strani) 
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Z otvorltve Doma ljudake tehalke v Cerkuict (Berlte ~lanek na 5. str.) 



·--------------------------~------------------- GLAS NOTRANJSKE 

ObCni zbori sindikolnih podruinic 
tacijo komisij v gospodarskrih or
ganizacijah kakor tud:i komisi.je 
pri ObSS. Prvi pogoj za izdelavo 
statutov je, da spoz,namo, kaj nam 
prinasata nova zvezna in repub~i~ 
S.ka ustava, na drugi . stran.i pa 
moramo opoonatli specifllenost go
spodarsklih organizacij . S.i:ndikati 
ne moremo 'bitli zadovQI!jni s seda
njimi prav:ili in pravilruki, ker so 
bili spreje1Ii .k:amopanjsk:o, v neka
terih kole!krtivih pa so jih celo 
prepisalli. Sindrilkati moramo tern 
vpra.Sanjem oposvetitj vecjo skrb 
ter zahtevati od kornisij za .pri
'JJ'!t'avo startwtov in odgovornih cia
nov ter pl:aCarui:h ljud'i v gospodar
slkih orgaromcijah vso odgovor
·nost in Silcrlb. 

Sindik.alne podruznice so izvr
sile svoje obCne zbore ter ocenile 
rezuLtate, slabosrt:i in pomanjklji
vosti svojega deJa. Ce analliziramo 
delo sindikalmh podruZinic pri 
krepitvi samoupraVil1.i.h organov, 
pri vprasanju notranje delitve do
hodka, delovne discipline, od.no
sov itd. ugotavljamo veeje uspehe 
dela le v nekaterih sindik.alnih 
podruzmcah. Nekatere sind:ika.lne 
podruznice so .s.e temu vpra5anju 
le malo posvetli.le, zadovoljile so 
se le s k:lasicno obliko dela sin
dikalne podruZ:n.ice, to se pravi, 
le z nabavo ozimnice, na vse osta
lo pa so pozabile. Ema izmed osrt:a
lih poffia!l1jkljivosti in lahko bi 
rekli neza:inJreresiranooti nekaterlih 
vodsbev sindikaJ.n:ih podruZ:n.ic je 
to, da so premalo analizirali in 
zahtevali pojaSil'lil od posameznih 
sluzb in organov upravlljanja o 
vpra5anjih svojih deLavcev v vseh 
problernih praizvodnje in vseh 
ostalih problemlih Z:ivl.jenja ko1ek
tiva. Tako se veekrat zgod:i, da 
so delavci liznenadeni, ko jih VJJ'!['a
sujemo. To je rezul<tat nezaintere
siraTliOSti do dela, ni2!k:e produk
tivnosti. itd. Zelo kritiono so oce
njev~ na nek.arterih sin~kaJnih 
obCnih zborih odnose dcllavec -
mojster, saj ugotavljajo, da neka
teri vodilrui ljudje, ki so v nepo
srednem stiku z delavci, ne znajo 
delati z delavci. Ena izmed osnov
nih vzgojnih vprasanj vodstve
nega kadra je gradirtlev proizva
jalca v upravljavca. Sindikat bo 
moral bolj sklrbeti za <to, ker je 
delo v nasih kol.ekitrivih iz dlneva 
v dan bolj zahtevno. 

Vel.iko so razpravljaJ.ti tudi o 
vprasanju notranje de!litve oseb
nega dohod'ka. Tu so opazi<li, da 
je mnogo nepraviJ;nosrt:i, dla. so ne
katera merila delitve se vedno 
nerealno postavljena, rtako da na 

d elavca vplivajo destimulativno. 
Posledica tega pa je manjsa pro
du'ktivnost in meulna rniselnost. 
Temu vpra5anju bod.o morale sin
dikalne podruinice posvetitri vee 
pozornosti in zahtevati od orga
nov upravJjanja :in posamezmih 
sluzb, da vprasanje delitve dohod
ka :in osebnega dohodka dobi me
.s.to v bodoeih stawtih in praVli.l
ni!kih delovnih org,anizaaij. 

Nekaitere sindika1me pod.ruZruice 
so analizirale delo organov up!l"av
ljanja, zamteresiranost :in odgo
vornost posameznih clanov d.e'lav
sk:ih svetov. Ena izmed na:log sin
di.k;ata je tud~ to, da odpravtmo 
neodgov=ost Clanov DS in for
malno glasovanoje. Potrebno bo, da 
vodstvo sind'ika.lne podruZ:n.ice ob
ravnava posamezne primere rter 
odpok.!Iiee takega clall1a DS i:ri se
znani celotni kollek;tiv s tern. Ko
lektiv naj kooprtira nato drugega 
olana. Prav tako opa:Zarrno, da ne
katere sJ.uzbe ne dajo clanom DS 
predhodno va.fuega marteriala za 
obravnava111.je na sejaih DS, :talko 
da del.avec ni terneljli1Jo sezll1anjen 
s tern, za lkar bi tudi odgovorno 
glasQIVa.l. Sindikalne opodii'Uinice 
morajo rtemu posvertliti vee skrbi, 
clani DS morajo biti obvescenli, 
'ker je v nasprotnem primeru bo
lje, da ne glasujejo formalno in 
neodgovorno Na obcnih zbo1ih 
s:incli.ka1nih ·pod!rumic so veli'ko 
M.ZJprarvljali tudi o ovirah, bOlez
nih in nesreeah,. zamudah pri de
lu litd. Vsemu temu bodo morale 
sindikalne JJOdruim!ice posvetilti 
pozornosrti in zahtevati zmanjsa
nje ovir pri proizvodnji, ker ta 
sredstva odhajajo nepooredno iz 
njihovih skladov in sredstev za 
osebne d ohodlke. Potrebno bo, da 
s:in.dikalne pod!ruznice veckrat me
secno ohracunJavajo p o EE posa
mez.ne prlimere delavcev in zahte-

Sprejetje druzbenega plana obcine Cerknica 
(N.adalj'evanje s 1. Sltrani) 
Druzbeni plan obcine tudi 

nakazuje, da naj bi gospodar
Ske organizacije financirale in
vesticije v industrijo predvsem 
~z lastnih sredstev ter iz bane
nih sredstev, doeim naj bi sla 
sredstva iz obC<inskega investi
cijskega sklada predvsem za 
kmetijstvo, obrt, trgovino in 
turizem kot vazno razvijajoeo 
panogo gospodarstva. Po pred
logu plana se bodo vse investi
cije na obmocju obCine gibale 
v visini 720 milij•onov d<inarjev. 
Od te kolieine naj bi se 5·00 mi
lij•onov investiralo v gospodar
stva, ostalo pa v druge name
ne. Znaeilnost planiranj a le
toonjih gospodarskih investicij 
je tud!i ta, da bodo vlozene po 
nacelu renta~bilnosti in da bo 
1/a investicij vlozena tam, kjer 
b9do lahko poveeali proizvod
njo za izvoz. Najvee investi.cij 
bo nalozenih to leto v naSi ob
eini v industrijsko vejo gospo
darstva in sicer v znesku 290 
milijonov, doeim v kmetijstvo 

110 milijonov, v gozdarstvo 
105 milijono•v, v gostins:tvo in 
turizem 40 mihj0111ov, v trgo
vino pa 13 milijonov. Ob kon
cu bi se omenil, da je med dru
gimi negospodarskimi investi
cijami predv.i<dena gradnja 'PO
Ste v Cerknici, za kar se bo 
porabilo 60· m'ilijonov ter re
konstru!kcija vodowda, ki na
paja vasi Rakelk, Unec in Iva
nje selo. Do sedaj so bili ti 
kraji po vee mesecev v letu 
brez v,O'de. Za to rekonstrlllk
cijo so namenjena sredstva v 
viSini 210 milri.jonov. 

Vsa ta na·eela in predpostav
ke o, mo~nostih razvoja gospo~ 
darstva v obeini pa bomo lah
ko real'izirali le s skupnimi na
pori vseh proizvaj alcev in s se 
nadaljnjim razvijanjem delav
skega in dru.Zbenega samo
upravljanja. Vzpodbuditi roo
ramo vse gospodacr-ske organi
zacije nase Oibeine, da bodo 
bolje gospodarile in odprav
ljale biroikratsk01 a'dministra
tivne vplive na gospodaTjenje. 

vajo vee sodelovanja z zdravstve
nimi posrtajaiiDi, kadar a;na.!.izirajo 
zamud!e, na d!rugi strani pa da 
zahteva,jo od organov upravljanja 
vee denarnih sredstev za odpravo 
pomanj·k:Jjivosti jn nevarnosti na 
delovnih mestih. Delavec se mora 
cutiti na svojem dE!l'O'VIlem mestu 
vai"nega. 

Vprasamje iwlbrarevanja c1anov 
kolekrt;iva, je veCina lkolekbivov 
prem.alo vslk.ladila s svoj<imi po
trelbarrni. Tudi obcni ZJbori so pre
malo an.a'l:irl:i.irali to delo. Nagel 
ra.zvoj proizvajalll1iih sil zahteva 
trZ:isca z dlndll:311lr.ijskim .naOinom 
proizvodlnje, zaihteva pa tudi srt;ro
kovno soposobnega del.avca ll'1a de
lovnem mestu. Talko homo laze 
premagova:li teZa.ve pri pl:asiranj.u 
arti:k:J'Orv na trg, iia eni s1lran.i za
hteva trzisoo po Z!lli.zan.ju cene 
prolizvoda, na d:rugi strani pa za
hteve •kvaJLiterte. Potrebno bo, da 
sind!ikalne podruZm.ice s pomocjo 
delavskih svetov zahtevajo vee 
sred".>tev za dizlobraZ:eva111.,je nepcr 
snxlrrtih proizvajalcev. Pomanjlk:a
nj e .s1Jrokovnega kadra je tesno 
povezamo s prodlulk!tiWllOStjo in ol>
stojem go.siPodarSike m~zacije 
ter dv.igom dru2lbenega stalndarda. 

Veliko so ra~Zpravljali tudi o iz
delavi ·srt:atutov delovnlh organi
zaaij. Sedaj jih ze pnipravljajo. 
P!l"avllna je ocena nekaterih obc
nih zborov, dla. je za vsebino sta
tuta odgovorna oelortna smdika:lna 
pod:PUZnica. Pobrebno bo izdel.avo 
sta:tutov pospeSiiti :in poskrbeti za 
bo1jso .povezavo in jasnej'so orien-

Veein.a olbCn:ih zborov je obrav
navala tud:i Vlpii'a.Sainje rekreacije 
<in oddiha, cemur bo potrebno po
sveti•ti vee slm'<bi, saj sta rekrea
cija 'in oddih opotrebna vsakemu 
delovnemu CJoveku. 

Ugotovlljeno je biJo tudi, dla. je 
vse premalo poveoove za dosego 
skupruih ciljev in pri Olbravnava
nju sk:upnih problemov ptrl vsak
d:anjem. delu med mladinsko orga
nizaaijo in sindii.kalno rpodir.uznico 
v vseh de:l.ovn.ih kolek:Jtivih, ~jer 
imajo svoj alkitiv. 

Obcni zbori so bili namenjeni, 
da krlirticno o.cenijo delo s~ndilkal-

. ruiJh podruZm.ic ter da nJaJ osnovi 
zalldjuC<kov izdelajo kconlkretne 
programe de1a za nova vodstva 
in celolmo sindl.ka.!no podruznico. 
PraiV go.tovo pa je, da je sindiikat 
v delovni<h kolekti.vi'h odigra-1. po
membno vlogo pri dvigu produk
tivnosti dela :in pni iZJboljsanju 
Ziivljenjskega mandardla. naSih de
lavcev. 

Zasedali -so gozdarji 
in lesnoindustrijci: 

Prve dni marca se je vrsil v 
Posrt:ojni obcni zbor DIT-a po
stojn!Slke sekcije gozdarjev in les
noindusrt:rijcev. Temu obenemu 
zboru so oprisosrbvovali kot opazo
va.lci tudi pred!stavruilki i·z Cerk
nice. Po UiVodndh besedah in po
rocilih 0 delu selkcije v pretek
,Jem JeVt!, se j1e razv'ila Z:ivahna 
dislrusd.ja. Govorili so o tern, da 
je treba ~o v DIT-u poZ:iveti. 
Obenem so razpravlj ali tudi, 111.aj 
bi se postojnSkii sekciji pi"idruZiJ.o 
se ClanStwo iz Cerikn.i.ce. Poudar
jeno je blilo, dla. . je dosedanje so
delovanje in razumevanje med 
g~darji in lesnoindustrijci na pe
tem gozdno - gospodarskem - pod
rocjru edinstveno v Sloveniji. Gra
vitaci'jsko podrocje ;i·~Imris·eanja 
lesne mase loeijo pravzaJprav le 
uhovi Javornlika in SneZnika. 
Poli tricno tedtoria:lno deli tev pa 
doloca meja obeh olbc:i!IJ Ker gre 
za smo1Jrn.ejse goopodaijenje, je 
potrebno, da bi DIT Jrot ed!instve
no strokovno telo poveza!l. obe 
gravina ci'j:.:.ki fPOC]Jroejli. Poudarjeno 
je b!illo namree, da meja, med 
obe:ma obC:ilnama ne more pred
stavljati naravne meje J"aciona.l
noega izkotiscanja les:ne mase. 

OpaZ:amo, da cesrt:o precenjujejo 
lesne rnase prav na tern rp oeju. 
Obhodnja naj :bi bil:a v de
seto ali vsaj sedmo leto. U 
1jamo pa, da je le-ta Ze d 
:rarzdobje :treh do stirih let. 
tega precenjeva111.ja in ne 
njta. situacije je tud:i v · 
v obdOibju poveCa.neg.il. izvoza 

iglavcev prav na tern podroeju 
posekali 48 ·% vee, kort je pll"edvi
deval plan. Doloceni procent po
seka je bill za druga podrocja 
Slovenije neprimerno nizji. Z dru
ge srt:rani pa so zanemarili secnjo 
liSitavcev. Kam Laholro privede tak
sno po~ovanje, II'lii potrebno na
gl.aSati. Sk;m1Jka gre za podrocje 
z bogatim 51Urovmskim zaledjem 
in za razvti,jarjoco se lesno indu
strijo na, njern. Lesno>-indlusrtrijski 
obrati 5e niso dovoJj specia!J!izi
rani, a tudi o nekern 'korektnem 
sodelovanju in 'kooperaciji mea 
njimi ne bli mogli gov<mi:ti. Kot 
nepris1lrans~ orga111. naj bi ;prav 
DIT v olbliki 'kl'ttbskega dela ter 
razruih predavanj oposredoval z 
resnim deil.om. Na •ta na.C'i.n bi se 
la!hko seznan.iJI.i. s pravilno diatri
hucijo 'k:varruturna surovline talko 
•po vtrSiti kakor po kvalli.rteti. Poleg 
tega pa bi larhlko tudi • pregledali, 
'ka:j .kdo izdlel.uje, kalro izdeluje in 
kako surov.ino 'izkoriSea. Vendar 
ni biJo govora samo o gozdu in 
gozdni proizvodnji, Diskuti.rali 
smo tudi o 'lesni i:ndust:riji in o 
sodelova111.ju med posameznirni 
lesno-i.Jndustri.j<s~rni obrati. Po
udJarjeno je bi,lo, da hi lbillo Clim
prej opotrebno opus:tilti nepotrebne 
tlaJjne in s•krivan.ja, •ki so pri me<'L
sebojnem delu kaj Sikodlljiv opojarv, 
1ki hromi in zavira nta.S napredek. 
DirekJtor »Javorja« liz Piv,ke je 
opozoril, da namerava p11edlozati 
DIT-u na vp'Ogled in presojo ela
,borabe o predvideni proi'ZlVodnji 

(Nadaljevanje na 3, strimi) 
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GLAS NOTRANJSKE 

Volitve skozi desetletja 
Razgovc::>r s petimi obcani o volitvah 

2ivimo v dineh, ko vsi drZa.~ljan.i nase drzave razpravljajo o 
novi u9tavi, o ustaJvi, kii je simbol socialistiene demokracije, ki bo 
prinesla nove pravice delovnemu Cloveku. Se ni'koli p oprej se niso 
na.Si ljudje tako zivo zanimali za ustavne doloebe, lkot je to ravno 
ta C:as. 

Prav zaro, kier smo pred volitvarrui, ko bodo obCnni zopet volili 
svoje dlelegate, .s.va lcrenila s tovari5em iz uredniskega odbora na 
pot po nasi obCini. Nisva prevee izbirala tistih, ki sva jih izpra5e
vala. Hotela ·S'Va izvedeti, kako so naSi ljudje volili pred vojno in 
kak.Sne se jtm zdijo V'olitve danes. 

Na!jprej sva se ustavHa pri 64-letnem J02ETU GREGORCICU 
z Ralkeka. Sedaj je ze 8 let v .pokoju, prej pa je btl zapoolen pri 
prekladan ju lesa na zelezmiSiki poS'taji. 

»Kdaj ste prvic volili?« 

»Leta 1922, ·ko sem volli kam'll.
nisticno stranko. Na volitve sem 
hodlil do 1935, ko je zmaga1a kile
rik.alna .s.tranka. Od ted:aoj nisem 
hotel vee vol:irt;i .« 

»Katerega dogodka iz tistih ea
so·v se najbolj spominjate?« 

»L eta 1935 smo hoteli na Ra
keku zbrati listo za delavs!ke 
stranke. Bilo nas je 80 .in smo se 
shajali pri Plrcu poleg sejmisca. 
Dmarno nas je podpiral Line 2a-

gar. Vendar nismo uspeli. Zadnji 
dan pred volitvami so nam pre
povedali. Vse tiste, ki .so pobirali 
podpise za novo listo, so kazmo
vali s 500 din kazni, tkar je bilo 
tisti cas zelo vel!ikO<•. 

Joze Gregorcic nam je potem 
pripovedoval, da je 'bill leta 1941 
poslan na pristilno delo v S'Uma
dijo, kaSIJ1,eje pa interniran v Tre
visu in Renicciju. Po italijanski 
okapdtulacij:i so ga odpeljali v 
Nemcijo. Tako je vso vojno pre
zivel v izgnanstvu. 

Preden sva se mu zahvalila, 
naju je Se zaruimalO·, kaj je po 

Zasedali so gozdarji in lesnoindustrijci 
(Nadaljevanje z 2. strani) tud:i v lesni industriji se zmeraj 

perec. Na nase opororilo, da smo 
njiho•vega podjetja .. Omen~l je tu- ustanovtli vecerni oddelek tehnic-
di, da je padla pTolzvodn.Ja zabo- ne 511ectnje sole za lesno stroko, 
j~v in d';! je treba ravnah s. suro- ,3:o pripomni!li, da tbi bhlo mogoee 
vtn_o racm~alno. Z<a·to na;J bl se v _ Jzkori&titi v ta name~_lkapacit,ete 
Bacu raz':!La prmzv?<InJa stolov, gozdarske sole v Postojni. Vendar 
»Javor« P1vka pa ~~ b1 [Z~~loval na:m to ne ustreza, •kajti s tern 'bi 
mize, grad~ene ptl.osce,.plosce za morali naS operativ'l11i kader, ki se 
brodog.radn~?· okalli p1osce, fur_rur, sola, poslati v PoSitojno. s tern pa 
veza'lle ~os7e, razne <>~?g.e . ~td . , ne bi resili na.Sega problema, vsaj 
docm: naJJ b.1 se v Postoym ~:ce~o v sedainjih pogojih ne. Med osta-
s pr01zvodnJO k?so:rnega P.ohlstva. limi je bilo pouda.rjeno, da bi mo-
Stevilo dO&edan.Jl<h za~~h obra~ rale gospodarstke organizacije tes-
tOv p~i. bi ·se zallo ~n.Jsalo n~ tr: neje sodelovaJti. z DIT-om in mu 
do sbm s tern, da b1 •koncentri'l'ali nudilti. tudti finaneno pomoc, a za
in<!'lls,trijo · rezan~ga lesa na enem slume cla!ne nagrajevati. V prvi 
me.stu: ~5.000 .t .O?padkov.letn'O pa eta pi :in.tegracije naj bi se ne 1o-
naJ b1 . rzkonSit?J za poi<>:S~e, a ~e CHi gozd:aTj=i. od lesnoidus·tTijcev, 
~a kJUr]aVo? doclliTI n:a.J .b1 zamanJe k;a;r bi ka.sneje bhlo mp~oce delli.ti. 
se vnap1·eJ dostav'lJa'lti tovarnam I:wOtl.jen je bil tudti novi 'llpravni 
celu1oze. odlbor ki bo stJel deset Cilanov. Za 

K-ot vidimo so se .tudl na <?ni preds~dni•ka je bil izvol:jen <to·V. 
.%rani gravitaaijstkega podro:::J.a ing. Dm'OV.Se!k. Sedem Cl:anov s~ 
ochloci·hi za grupioono m speciali- ze izvolili doCim srta dve mesh 
ziran.o .proizvodnjo. Podobne oten- ostali rez'ervitaru za cerkll1iska 
dence so tudi pri nas. Mar ru zato predstavni:ka. Po koncanem obc
potrebno, da se pr.i realizacij~ 1Jeh nem :z,boru je bila prirejena majh
planov pametmo posvetujemo, da na zaktusk.a s prijetnim razgovo-
ne bi del:ali Visli. isto :in racunali rom 
na islto suroV'i-nSiko zaledlje? Vloga Ob zakljucku 1ahlro povzamemo 
in potmen DIT-a pl1i tern p1anira- le to, da je obCni zbor dosegel 
nju zato ne bi srnela bi:ti majhna, svoj nam.en. Poudar:hl je, da je 
a pr.av gotovo vsestranska in nuj- treba izkrl•stailiizirati lik organiza-
na. P mgr.am seCe'llj in proizvod.- cije in da pri tern ne smemo cu-
nje bo moral •b.irtll. jasen .in ra0um- t~ti obCinskih meja. Dalje je izra-
~jiv •tako gozdarjem 1kot lesno- zi.Jl. zeljo, da se ·Oimprej zdruzlta 
industri jcem. P rJ pod'ruzabljan.ju obe gravitacijslki podroC:ji, da se 
surovine oziroma gozdne proiz- poskrbi za Sltrolkovnli kader in da 
vodnje bo v primeru inJt;egradje ..:;e tega tudi ·znotra:j stroke pravil
obeh gravitacij.sikih podrocij nuj- no usmerja. Naglasil je, naj bi se 
no uporabiti enaka merila, enake gozdarslko - lesnoindustrijska pro
zaJkone in enalke tarife prodaje za blematika pogosteje publicirala; a 
vse kupce na tern podrocju. Na nezd.ravo kri.birersbvo, ki se raz-
obcnem ~bor'll je b.ido tud:i nagla- vija po javnih lokalih, 111aj bi se 
seno da se je sopremerui•la v pri- preneslo v klubsko :iztZi-yiljanje in 
meoriavi s po-vojnimi leti ;tud<i si- naj bi postalo •korisrtno delo. 
t'llacija z delovno silo. Pri nas ze Upam, da se bo Clalnstvo v Cer-
eutimo da delovno silo ni vee knici kaj tlcrnalu zbra!l.o lj.n odlo
tako ,tJ~ko doobiti. T o ugotavljajo cilo o tern, ka!r je nakaza~ obCni 
tud!i. prj :njih. Vtasih imajo ze VIi- zbor gozd!a!rjev in lesnoindustrij-
Selk delovn.e sile dn je mogoce ze cev v Po.~j'nd. 
izbiratti. A problem strokovnega 
kadra je tako v gou:larstvu kot Ing. Zmago Novak 

njegovem najveeja pridobitev se
danjih volitev. 

Gregoric Joze iz Rakeka 

»Prej smo blli prisiljeni iti vo
lit. Celo z odpovedjo sluzbe so 
nam gr<YZJil.i. Danes je pa vse pro
stovolj111o.« 

Na dJ·ugem koncu Rakeka sva 
na.Sla J ANEZA ZALARJ A, ki se 
je pred mes•eci vrnil iz vojs•ke. 
Zaradi noenega dela prejsnjii dan 
je bil ~trujen in malce v zadregi , 
ker se se ni doceila privadil »Ci
vilnemu« zivljenju. Menil je, da 
bi morali biti obCinski odborniki 
bolj a!lvtiivni pri sodelovanju z 
obcani. 

» Veliko si delal v mladinski 
organiza~iji, Cesa se najraje 
spominjas?« 

Zalar Janez iz Rakeka 

,.zelo mi je bila vSe<: prireditev 
v poCastitev dneva mladosti pred 
dvema letoma v Cerlmici. Zelo 
dobro so organizirali in pripravili 
pester program.« 

.-K.aj meni" o blimjih volit
vah?« .. o, z eseljem born sel 
volit.« 

a Blo5ko planoto va sla z do
locenim ciljem. Poiskala sva To
neta Pirca ki ga na Blokah vsi 
poznajo, saj zivi tam Ze od 1925. 
leta. 

ajprej ,sva hotela vedeti, kak
sno je bilo politicno Zivljenje v 
teh krajih pred vojno. Takoj sva 
videla da dobro pozna zgodovino 
Blosk~ planote. 

Tone Pirc bi · lahko volil leta 
1937, vendar ni hotel po nalogu 
dru"tva kmeekih fantov in deklet, 
ki je sodelovalo s Komunisticno 
pa1 ·tijo. Kot protiutez temu na
prednemu drustvu so tedaj kleri
kalci u tano\•ili smucarski klub. v 

Pirc Anton lz Vellklh Blok 

Komunis·tiC:no pat"tijo je bil spre
jet ze leta 1941. Zaradi dela na 
terenu .so ga intsrnirali v Kala
brijo. S prvo prekomorsko brlga
do se je vrnil in bil po vojrui k~
p ~ltan I. razreda. Bil je odbormk 
ze leta 1952 

Pripovedo.val nama je, da tedaj 
ni skoro nikoli n ihce zamudil seje 
odbora. Danasnji odborniki bi 
m01·ali biti po njegovem pred
voem druzbeno razgledani ljudje. 
ki se lahko poglobijo v obcinsko 
pl"Oblematiko. 

»Kaksne funkcije opravljate?« 

»Sem predsednlk sveta za soc. 
varstvo in predsednik komis·ije za 
vpra.Sanja borcev in inval:idov.« 

••Ali menite, da so pri pripra
vah za sedanje volitve kaksne 
pomanjkljivosti?« 
••Zdi se mi, da so o novJh volit-

vah ljudje premalo seznanjeni«. 

»Udeleiili ste se NOB. Cesa se 
iz tistih easov najbalj spomi
njate?« 

»Leta 1941 so se kmeeki fantje 
slcrivali v na.Si hisi in delali na
crte za odhod v partizane. Nekoc 
je eden med njimi rekel, da se 
bo raje nekje slcril. Stara mati, ki 
je tedaj imela 75 let, je na peei 

(Konec na 4. stra.ni) 
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. Volitve skozi desetletja 
(Nadaljevanje s 3. strani) 

to sl:i~ in srdilto pripornn:ila: 
,.Sram te bod:i! Ce bi me vzeli, bi 
se jaz takoj sla nad Ita'lijane, ti 
se boS pa skril !« 

Iz bojev pa se Tone Pirc naj
raje spominja letaJ.skega desanta 
na Drvar. 

Se prisrcno slovo in nameniJ.a 
sva .se v LaSko dolino. Obiskala 
sva Franca Levca. Rade volje je 
~brskal po spominih na t~ke 
case izpred vojne. 

2e s 16 leti je Sel v sluzbo. Pr
vic je volil 1930 napredno stran
ko. Spominja se uspele staV'ke za 
8-urni de'lavn~k. Organiziranje de
lavcev je bilo prepovedano. Leta 
1942 je sel v partizane in bi:l se
kr.etar partijske organizacije in 
ffian rajonskega komi<teja. Tud'i 
sedaj je se zelo aktiven, saj 
opravlja kar 10 funkcij. 

Levee Franc lz Pudoba 

»Kje pa najvec delate?« 

.. v ZNezi borcev, ker me bolijo 
razne krivice, ki se godijo neka
terim bore em."' 

»Kaksen bi moral biti bodoci 
odbornik?« 

••Predvsem bi moral biti zelo 
razgledan. Vsaj &ednjo politieno 
solo bi moral vsak opraviti. Z'lasti . 
obve5canje obCanov bi se moralo 
izboljSalti. Glede nove ustave bi 
morali pojasniti ljudem, 1k.atere 
nove pravti.ce so jim z njo zago
tovljene. Tudi o •razvoju nase ob
Cine prernalo govorimo. Pred voj-

no je bilo le 300 zaposlen·ih, da
nes pa ze 3700.« 

Ko sva ze sla skozi Losko do
lino, sva se usta'Vl•la se v Kovino
plastiki. Dva.indvajsetletnega Boga 
Suhadolnika sva na5la pri delu. 
Takoj S'Va ga vprasaJ.a, kaj meni 
o novih voliitvah. »Prvic sem volil 

Suhadolnlk Bogo tz Kovinoplastlke 
Loz 

1958. Tedaj si se ndsern bil glede 
volttev docela na ja&lem. Novi 
volivni sistem pa je bolj demo
kraiti een. « 

>+Kaj menite o funkciji odbor
nika?« 
»Nasi odborniki so •preobrerne

njeni. Sann opravljam pet funkcjj 
in imam veliiike tezave. Politioko 
kadrovanja bi morali izboljsati.« 

>+Ob slovesu - zadnji veseli 
dogodek?« 

»Slikan sem bil v tri!kotniku 
Ljubljanskega dnevnilka in d'ohil 
10.001} di.n.« 

»Hvala in nasvidenje!« 
Naj·~no pOitovanje je 'bilo zaklju

ceno. Ve1iko vtiSO'V sva dobila. 
Mnogih ni bhlo mogoce napisati. 

Nekoc so 1judje tvegali svojo 
eksk-tenco, ce so volili napredno 
stran'ko. 

Danes, ko bodo vohlli, ne bodo 
tvegali nicesar. Svobodno bodo 
izrazili svoje fuije. 

Slika in tekst: Tavzelj, Mazi 

Ob.cni zbor strelcev 
V n'edeljo, 31. marca, je pregledal svoje delo obc, strelski 

odbor v Cerknici, na katerem so bili delegati strelskih dru
Zin: Srnjak z Rakeka, Jezero iz Cerknice, Racna gora iz Lo
ske doline in Borac z Velikih Blok, 

ObCiruki strelski odbor Cerk
nica je bil ustanovljen p,red dve
ma letoma. Vse do tedaj so bile 
SD povezane diireiDtno z okraj
nim strelsklim odborom Ljublja
na. Ob ustanOIVitvi obC:inskega 
strelsk:ega od'bora so ze delovale 
druZine na <tern podrocju . Niso pa 

· bile kos nalog:am, predvsem uspo
sabljanju n.aSe ndad1~ v dobre 

in izurjene strelce. Strelski sport 
pa je 1e nelmko zaZivel v lan
Skem letu. Prvic ;so se sreeali 
streloi v Novi vasn db dnevu mla
dosti. N a tern sreC.anju so se po
merili strelci iz vseh druZin ob
·cine z zraeno in malokaJ~brslko 
pusko v vseh poJ<>Zaj:ih. Nastopj
le so ekipe pionirjev, mlad:incev 
in clanov. z zracno pusko iO do-

Sve~ana proslava krajevne~a 
praznika na Rakeku · 

TUDI LETOS SO RAKOVCANI DOSTOJNO PROSLA VILI 
SVOJ KRAJE'VNI PRAZNIK. V SOBOTO PRED PRAZNI
KOM JE GLASBENA SOLA SKUPNO S CLANI PROSVET
NEJGA DRUSTV A PRIPRA VILA SVECANO PROSLA VO. 
DNE 13. MARCA PA SO NA HISI, KJEIR SE JE RODIL 
NARODNI HEROJ IVAN· TURSIC-IZTOK, ODKRILI SPO
MINSKO PLOSCO. OB ODKRITJU JE GOVORIL PRVI KO
MANDANT CETE, V KATERI SE JE' BORIL TUDI IVAN 
TURSIC, PODPOLKOVNIK FRANCE BOMBAC-ZORKO. 
SODELOV ALI SO SE GOJIDNCI GLASBIDNE SOLE, UCENCI 
OSNOVNE SOLE IN CLANI PROSVETNEGA DRUSTV A. 

V KLUBSiKI SOBI NA RAKEKU SO ODPRLI RAZSTA
VO SLIK HINKA SMREKARJA. RAZSTAVA JE BILA OD
PRTA 6 DNI IN SI JO JE OGLE·DALO VELIKO LJUDI. 

MaD 

z odkritja spomlnske plo§Cle narodnemu heroju Ivanu Tur§!Clu-Iztoku 

Odkritje spomin sl<e plosce narodnemu heroju Ivanu Tur§lcu-Iztoku 

:i!!l!l!llllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllillllllllllllllllll!lllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllll 

segli najboljse uspehe eland SD 
Jezero Cerknica (sekcija Gr aho
vo), sekcijo u.spesno vodi pro
svetni delavec tov. Gorjanc. 

Zaradi denarnih zadreg so naj
boljse ekipe prejele skromna pri
zna.nja - d·iplome. 

Strelc:i so se srecali v komuni 
tudi ob pocastitvi ;praznika LoSke 

, do1ine· in ob praznovanju JLA v 
Novi vasi. 

Uspelo nam je poslaJti ekipe tu
di na ok,rajno prvenstvo ZP in 
MK puSiko, vendar se nas ekipe 
niso plas:iraJe na v idnejsa mesta 
v okrajnem merilu. Na8i strel
cem manj'ka · treninga j 'boljsi 
pogoji zanj, predvsem strelisce. 
Uspelo pa nam je s ocjo ob
cinskega odlbora SZD in ObLO, 
ki nam je Q.Qdelw dotacijo v zne-

sku 220.000 din , l)abaviti zracne 
puske. Nase dtruzine s'O v pretelt
lem letu prejele 26 zraenik pursk. 
Osem nam jih je daJ seklretariat 
za narodno obrambo s posredova
njem Strelske zveze Slovenije 
brezpJaeno, ostale puske pa smo 
placalli po 3500 d:in. 

Na konferenoi smo sklendli, da 
ne bomo drobi.lii sredstev, ko ho
mo prejeli dotacijo OlbCinSikega 
odbOII'a. Pralksa je namrec pok.a
zala, da tak nacin ni zdrav in d a 
bo treba v bodo:Ce .racionaJneje 
izkoriscati prejeba ('lll"edlstva. Ker 
druZine n·imajo objelktov, ·kjer bi 
trenirali a'li tekmovalii, ·bomo po
stopoma s prejetim denairjern g:ra
dlili Sllrr'eldsca. Tallro bo v letosnjem 

(N adaljevanJe na 5, ~ni) 
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GLA8 NOTBANJSKE --------------------------------------------0 
Nov Dom ljudske tehnike v Cerknici tete izkoristiti in vkljuciti cimvee 

mladine v tehnicno izobrllZeva
nje. Potem je spregovoril tudi 
predsednik obCinskega odbora 
ljudske tehnike tov. Slavko Stru
kelj, ki je nakazal oblike bodo
cega dela ljudske tehnike ter za
gotovil, da se bodo ze v mesecu 
aprilu zaceli tecaji ljudske tehni
ke. Zbranim je spregovoril tudi 
predsednik okrajnega odbora LT 
tov. Leo Kovacic, ki je pohvalil 
delo Ijudske tehnike v obcini 
Cerknica ter zllZelel se vecj ih US· 
pehov pri nadaljn jem delu . 

v soboto, 30. marca, je bil v 
Cerknici odprt Dom ljudske teh
nike, prvi te vrste v ljubljan
skem okraju. 

urejeni tudi primerni prostori za 
modelarske, radio in foto kroz
ke kakor tudi pisarne za obcin
ski odbor· ljudske tehnike, avto-

Vozilo AMD Cerlmica v novi gara:ii 

Marsikdo se je zacudil, da so 
iz skoraj razpadle stavbe zrasli 
sodobni prostori, v katerih bodo 
tehnicno vzgajali naso mladino 
in odrasle. Poleg dvorane, katera 
sprejme do 100 obiskovalcev, so 

mota drustva ter garaze, ki spre
jemajo sest osebnih avtomobilov. 

Adaptacija je trajala pet mese
cev, vanjo je bilo vlozenih okrog 
700.000 din. Pri tern je bilo oprav
ljenih preko 1600 prostovoljnih 

Mladina se je odlocila 
22. marca smo imeli clani ZM S 

sestanek, na katerem smo se po
menili o marsicem koristnem. 
Sestanku je prisostvoval tudi tov. 
Lojze Krasevec, sekretar mladin
skega komiteja. 

Ker se bliza konec solskega le
ta, je bilo zelo zanimivo vpra
san je o zaposlitvi mladink in 
mladincev med letnimi . pocitni-

cami. Tov. Kra§evec nam je sve
toval, katerih akcij naj bi se ucte
lezili med - pocitnicami. Tako so 
se nekateri mladinci odlocili , da 
bodo delali v tovarni Brest, drugi 
bodo spet sodelovali v brigadi, k i 
bo iskala ostanke oroZja iz NOB, 
tretji pa bodo delali pri KZ v 
Cerknici. 

France Arhar 

Kadrovska problematika 
v razdobju od izvolitve . clanov 

ObK ZMS Cerknica pa do d.anes 
so nastal~ vlelike spremembe v 
sestavu clanstva. V tern easu smo 
morali dopolniti cl<anstvo komite
ja s petimi mladinci, ker so izvo
l jeni clani odpo·vedali (nekiateri 
opravieeno, drugi ne) sod~lovati 
pri nad.aljnjem d~lu ZMS. Dokler 
bomo morali resevati tako ka-

drovske probleme, res ne bomo 
mogli izvrsevati ostalih nalog, ld 
smo si jib postavili na zadnji 
redni obcinslti konfer.enci ZM. 
ZatO so upravicene misli nekate
rih obcanov; da ni cutiti delamla
dinske organizacije, kar je poseb
no razvidno iz clanka tov. Hrena 
v zadnji stevilki »Glasa Notranj-
ske«. KL 

Za 1 8 odstotkov vecja proizvodnja 
V preteklem letu je bilo v cerkniski. obcini zaposlenih v 

gospodarstvu 2893 ljudi. Stevilo zaposlenih se je v primerjavi 
z letom 1961 poveCalo za 52. Najbolj se je dvignila proizvod
nja v lesni industriji, kjer je zaeela obratovati tovama iver
nih plosc. Proizvodnja se je poveeala tudi v kovinski indu
striji, ker so uvedli v proizvodnjo vee iskanih predmetov za 
pohiStveno ind'ustrijo. Os'ebni dohodki na enega zaposlenega 
so se dvignili za 4000 din, tako da so znaSali v preteklem 
letu povpreeno 26.300 din. Tudi na~odni dohodek se je mocno 
dvignil, vend.ar se vedno ni dosegel povpreeja drugih komun. 
V letu 1962 je znasal 151 tisoc din na prebivalca. Za letosnje 
leto imajo v nacrtu nadaljnji dvig proizvodnje predvsem z 
iskan.jem notranjih rezerv in uvedbo vee izmen v industrij
skih obratih. 

Dobr8en del industrijske proizvodnje v cerkniski obcini 
gre v izvoz. V dire~tni izvoz je sicer vkljucena le lesna indu
strija, lwvinska pa le po&redno. ~lotna industrija izvaza 
nad 60 odstotkov svoje proizvodnje. Lani se je najbolj pove
cal izvoz v lesni industriji in steer za 23 odstotkov. 

MaD 

delovnih ur, ki so jih opravili 
predvsem clan! ljudske tehnike 
in mladina. Pri izgradnji doma 
so pomagale z materialnimi sred
stvi nekatere gospodarske org~V 
nizacije, predvsem »Brest« Cerk
nica. 

Ob otvoritvi je podpredsednik 
obcinskega ljudskega odbora tov. 
Joze Mlakar poudaril, da je ta 
dom zgrajen z namenom, da se 
bo v njem izpopolnjevala mladi
na in da je potrebno te kapaci- Taf 

== -----:------------------------------------------------------------------

Obcni zbor strelcev 
(Nadaljevanje s 4. strani) 

letu dograjeno strelisce v Cerkni
ci , kjer je sed.ei komune. 

SD tega podroc ja so sl posta-

vile kaj lepe nac11te. Organizirajo 
svoje sekci je po soJah i n oddalje
nih vaseh, ki nioo tako dostopne. 
da bi strelci t rene rji hod:ild po 5 
ali celo vee kilometrov na strel
ske va je. Prav na taktih podroc
jih p a je precejsn je stevilo ljubi
teljev st re lskega spru'!:i. Ugotov
lj ei)O je, da Pl'ima nj'kuje strokov-

L: tne konference druzin o ra
zumele zeljo nasih mladih strel
c..: v in jih izvolile tudi v nove 
upravne odbore. 

Na obCinski konferenci smo 
sklenili tudi v letosnjem letu ()r
ganizirati vee sreeanj in med
druZinskih tekmovanj, za dan 
mladosti pa se tekmovanje v po
vezavi z avto-moto drustvom, 
strel jali pa bodo balone in gib
ljive tarce. Za d a n JLA pa bodn 
tekmovali z MK pusko na smu-

Ocenjevanje u s p esnU> str elcev 

nega kadra in to ne samo v kra
jih, kjer so druzine, ampak tud i 
tam, kjer delujejo sekcije. To 
v pr a.San je pa bomo re8evali s tes
nejw povezavo z organizaci jo 
ZROP, saj so njen.i &ani raztre
sen.i r avno tako po teh krajih. 

ceh i n saneh, v kolikor bo zima 
ugodna, v nasprotnem primeru pa 
bodo tekmovanje preloZili na 
ugodnejsi Ca.s Ti dve strelski tek
movanji naj · bi post.ali trad:icio
nalni in njuna datuma stalno do
loeena. 



GLAB NO'IBANJSK! 

• SID ·kalne organizaci · e vanje Ze zaeel pripravljati. v le
to5njem Ietu bo podjetje najelo 
dve stavbi v Selcah pri Crikveni
ci. V eni stavbi bo 12 leZiSC, v 
drugi pa 14 leZiSC in kubinja, je
dilnica ter ostali prostori. Pogod
ba je sklenjena za 3 mesece, od 
15. junija do 15. septembra. Cen
tralni sindikalni odbor je mne
njaJ' da bi letos izmenjali clane 
vsakih 10 dni, kajti na ta naein 
bi precej prihranili in poslovanje 
bi bilo mnogo laZe, kot ee bi le
tovali po 7 in 10 dni. 

GL.A _ITH 
1Z RAZPRAVE 

- Delo obram.ih · riikaJnih 
odborow ni bilo zadoro "ivo. 
·se re~ so bill prep · · 

smm :sebi. V drugih primerih 
pa Jie centmloi sinmkallni 
odbor vse pre.OC v1t:ikal v de
lo, lD. bi bilo o prepu.Sie
no samim odborom m 1\]ihovi. 

nro eea r&Z\iO·a 
ja je pott:re1mo §e uaprej 

si.!l:te.;oa•i·c·:no · iblramwn aa-
ne ole · · ede pott:rebe 
delo"'Dih m btl · e treba 
sred!d. in mji ~ ka-
de.r Poltre jje izbmti prija
re t2l!lovi ev od. enka do
pis!! teimicne srednje roBe v 
podjjettju. 

jj:mmurii m febrururju 
fie p~ kolel!rtiv plan p.ro
~ 'Tocfa lk:Bjub temu, da 
· podji ·e na I!SI!Ilem prosto-
ru.. bi promodlr:Djj re :nahko 
po~ - . . . sb'ite 

~ne.. Pmvp~e po :& 
~,Demo • ·ne 
moreJlllllO 2!:Bdoro@lli ~ ~ 
tt.l!1!1'1b ~ 'Z:mJto je po1tlreb:mo 
m;es;ti l!ll:!ll doD~ de1lmmili 
llllll<i1S'llm tnrettjjo l!ltOfmlo :izmmeloo. 

D~ . OO!mo mOJr.lili po1tro.mti 
ff11d pliii lk! tt:rolli llmlilittrette m.. 
iiJ!eJikJDIT 

- ~llfum:!l po obrntilln m 
I!D:!l~~ rnm 
~ 1Dfi l!IOOmni m.tti JOO]j(" 

msnBn olbi'nmmoo li:JreiDje l!l!lllild 
~brnlti, bJr ~:aJtmmo ~ liDa 
J!)~ Jll'ol!:lre bi :se 
llliillo OOI!Drlitrejje "jjj 0 

tlem.. 
- E:!r:nrlJI :fimlnn.aii ~ de

jj:aWlilllll!5tl:fi siimxrllnblhtn.p ~ 
jje 'llll:glillltawDjj:!Blllliie, «lleD.ailjjo 
0~ 1!11J1DRWDjjmmjjaa W JlXIMijjlelt
jjnn, miilriDlm:l!l IID,jiiil!nowi aam w 1te11n 
o~:.miilln.. Nrellil!llltte'Jiii :se i'lmttijo 
]!lllrel!mllo ~"'TTJrol!l!lre.. Z:mlto liDii. 
l!Dlllllllr&ll:a :sjjJmrl!nl!rnJhm::n o~.i
.. ~ttii lllle!lo f.ll:sumt!»w m 
jjii!ln~l!ll:!ll Drol!'. 

D.ek'l!:iiii":Bi:~ 
101 ' ' Jlq>it p!red. • 
~0 l!llOTie' ttm::mme.. ~
.iie siice1r lr.!'J.r('UJ!l!Ir!D. l!ll:!ll Jlmfedfr1te J!X!l. 
tr1!lldfr m ~ lffimt"ill!l!i;rn::R SJre!ll. 

- . 00 
1!)~511111D.lr~ 
,.._]! ;:llclun ... «l!'l.·m De1tiilln.. lN!:m tt;m 
!lll.'l!ltiiDn OOmo ~ ollmD:ii. 
3.0 miillijrtlliiD.Ow Wl!ll:!lll!'jjew. 

(: rel!rttim, ilene, 1blii. 
ottn:llSl!I:ii." ~ h-

metno bi bilo popravi · pro-
ore Dija.Skega doma sta-

rem rgu in b · sta: ba uZila 
~ :zapo enim " l..oS]ti doli-
ni. Ko ·v Kovinoplastike pa 
DBJ b · b anotitelj o - e 

ore. 
- - a obCnem zboru so raz

pravljali di o erownju v e
- ·em e 0 bo eznmab in 

boJniSkem staleZu bolnikov, o 
t" jueevanju mladine v orga
ne upra ljanja. o posebnih do
darkib za clane ZB r OV in o 
osebnih dod.atkih. 

. ·a koncu so izvolili 11-Clanski 
uora-mi odbor in 3-Clanski nadwrni odbor. Za novega predsed
nika je bil izvoljen Tone Zni
darSic. 

Pripra e za letovanje 
Te dni je odbor :za. le ovanje 

pri · dikaJ:ni podruZnici Kovino
P LoZ izredel med Ciani 

o_ektiva anketo z namenom, da 
bi :t!redel, kolilk!o Clanov ko ek
tiva Zeli le oval:i in ·e b. radi 
erovali v 1e · ·em etu. 

Razdelili smo 500 anke li-
stov. do . marea. pa je bilo vr

·emn ~ anketnih listov. Iz a& 

ketnib listov je razvidno, da je 
16 aktivnih Clanov kolektiva in 
88 njihovih dmZinskib Clanov Ze
lelo le ova · na morju, veCina za 
dobo od do 10 dni. Od 161 cia
nov olekti a je 85 poroCenih in 
"i6 neporoCenih. Veeina clanov Ze-
. naj bi organiz:irali letovanje v 

drugem kraju kot lani. a pod
lagi teh izjav se je odbor za let{)-

Te dni bodo clani kolektiva 
prejeli posebne prijave, katere 
bodo vrnlli s kavcijo 1000 din ka
drovsko soc. oddelku podjetja do 
10. maja. Na prijavi bodo doloce
ni datumi. Prijavljenci bodo sa
mo obk:roZili datum, to je Ca.s, v 
katerem bi releli Ietovati. V pri
meru, da se ne bi prijavilo do
volj clanov kolektiva, bo odbor 
za letovanje ponudil letovanje 
ostalim gospodarskim organizaci
jam v komuni. 

DROBNE ZANJ &'\.1 VOSTI 
- Porotmi smo ie. d4 je Pw

le'i.."t:W presegel p!Jm proizood-
. ie 1D jotmuuju 963 :m 2 <>;. 

KD.jub rem . da je hnel mesec 
jebTUH!lT man; delcmnih dni kot 
}IJOI/11JUJIT. so C84mi. lkolelldiua pre
seg'Dil p!tm r; tem mesecu :ca 
6 ~ Dmr je rep 'Upeh.. 

- Podjelje bo bali lelos pri-
pi!/IJI(Illo 2000 din 714 2apo lene

flll llffajeonemot odboru SZDL 
Stlllri trg :ca pofZiuitev kultur-
71!1ef}a m telesno :lldlllrnega Zirr 
lj.mja u:; LDSti do ni. 

6rct ce1 

DRJH;.I BRALCI! 

s~ ·IIMilm mmrmw. d4 
SlfijJJlJ se w 1ued:mrutrm odlof:ili. 
• oo =S um w lJolihJi% i21w.im 
~ ~ w mesecu. 
fff7J1X!I!1IllllD. t8IJl 7I:XIfm bomo 7Ul 14 
1I!11!D&a 1/) atOoti posredooo1i dD
'!lJOifflke ~ mesectJL No
rice OOIIBD OOllj ~. list ptJL 
~so. 

Sprito vseh vei:jih po
t reb na trZiSeu je centralni de
laDs ri STJet podjetja sklenil, da 
bi uiJedli tretjo izmeno in si
cer od 22. do 6. ure. V tej 
izmeni bi delalo ca. 50 Zena, 
zlasti v plnstiki, pri bergman 
do2llh in pri okorJju Loz. Pod
jetje je u zaprosilo ZIS v 
Beogradu za odobritev. 

- Te dni se je pritel semi
nar matematike in teh.nologi
je za dopi:mike I. letnika TSs 

urede :z millimalnim trudom I 
m mmimalnimi STedst:ui. V Ve
lika primerih. se potem zaradi 
neoldhmosti krajermih Cinite
ljeo taka drobna upra8anja ne 
rdu.jejo. Jmma in zdrtma kri
tillm bo praD gotooo 11plir1ala 

a h:itrejse urejeoonje perecih 
vproStm.j. 

Z brakem. ki nam je poslal 
cl~I!nek- •Utrinki :z Rakeka•. da 
je Co.kalmca na ZerezniSki po
st.a:fi amemmjena_ se stri:nja
mo in ga bomo posredovali 
odgooornim lftulem ulezniske 
posta.je R4Jkek. Objavili ga v 

w l!limDwiiJi1JILji ~llki pri.Ctm:j!Jl-
7111TiD z RliBJmlJ 1II101W 771lbrillro 
mB7f7Dillci 7Jill!/lJJll/l piii;ejm. prellro lJmJ.. 
ltere :aellitmmo z blrtmllci 1IMilll!e2mdti 
if'ii1nlll lfe.uei§;e sli:ilJre.. Posm 7IMim7L 
I!J 'I!JSfe'lfu lteiimoJJxf1J1f pri. sll!Ojem delot 
Uno. ~7a.. 1kO Ph 7lP soo
Demm iiiJJ:!lljerm.jliD ~lledi!e.. Priapi
:W71MJIJIIljuu Tro1111lk1re1tmJiJ ~ 
J!DirOOiimo am JJlOil!m podpD$. Z4D. 
1JJliE(fJ!/f8;o It 7f'lllibriillre 1111as je IDO-

• 7!1asem listu ne bomo. FreT je 
miL do'UoCellih mestih Zaljm za 
1/i!se prebmmce Rak.ek.a. 

l tillffllD aB.eJmw. ® olJCtJonJi l/lliL 
zlOOri/lu 7MJlitJEOi!J~ /JIJ/l7J/logj0.71rm/t po
:stfmrJEUjajo zmi!fulferre. 1kO se laJnlko 

OD 

:ze = lllm!OOgijn -. nslkili lkamJ[erel!lJ-
a::albi _ rnzjpnr;m't'.Rjja]ln o pmbUemUII 
' blkiilln Jill ;:it!Dllro'l.'. 

z dopiso~Hmjem m. ieljami 
;;:a izpopolmteo lista bomo do
segli. da 1lllm bo postal •No
lnmjs ·i gla « mnogo bliZji in 
fJIOpo W~er'i. 

- strojni oddelek . Imeli bodo 
20 ur matematike in 10 ur teh
nologije. Namen seminarja je, 
da bi dopisniki Cim prej na
pravili izpite na dopisni soli. 
Na seminarju predavata ing. 
Borstnar in proj. Torkar. 

a8e podjetje je sklenilo 
pogodbo za izrJoz specialnega 
okenskega okovja v vrednosti 
ca. 26.000 dolarjev s posredo
vanjem podjetja Fermiport 
Zagreb. Okovj e bomo izvozili 
v Guinejo. 

ie leto dni Caka na pol dograjena. 
Solarji in uCitelji pa Se vedno 

hrepene po lepih prostornih ucil-
nicah. LD 

P£IPIS UREDNISTV A: 

Mnogo obCanov nam je i.e z.a-
lavilo to vpraSanje. Za o smo 

vprasali n.a: ObLO naCelnika od
delka za sploSn.e in nokanje za· 
de~e o~. Skuka.. Odgovoril nam 
je. da se z.elo truitijo za. l'eSitev 
tega pereeega vpraSanja_ Z opti· 
minnom nas je potolaiil da. bo 
oa to vpra.Sanje moino toiu'eje 
odgovoriti v nekaj dneb. pajmo, 
da bo ObLO za dogra.ditev Sole le 
iZJ)OS]oval kredite. 

Toeen in obS:iren odgovor vam 
bomo posredovali v naslednji Ste
Wki naSern lis a. 
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GMS NOTRANJSKE ------------------------------------------------8 
Nekaj inisli 

ObCinska konferenca sociali
sticne zveze delovnega ljudstva, 
ki je bila 5. februarja t. 1. v 
Cerknici, j'e v prvi vrsti obrav
navala problem kmetijstva na ob
mocju obCine. 0 tern je govoril 
tudi predsednik obCinskega ad
bora SZDL, ki je izcrpno prika
zal dosedanje doseike in hkrati 
tudi nakazal smernice bodocega 
dela na tern podrocju. Tudi di
skusija je bila usmerjena pred
vsem na kmetijske probleme. Po
kazalo se je, da bi kmetijstvo po
trebovalo se mnogo sredstev. 
Razpravljali so o tern, kaj bi bilo 
potrebno se zgraditi (senike, silo
se, hleve itd.) ter o arondaciji 
in nakupu zemljisc. Taka bi po
stalo kmetijstvo rentabilno in bi 
doseglo svoj namen. 

Zavedamo se, da bo potrebno 
v kmetijstvo na obmocju obCine 
Cerknica vloziti se marsikateri 
milijoncek, preden se bo to ob
restovalo. Zdi pa se nam, da vse 
premalo skrbimo za to, da bi 
vsaj tisto, kar ze imamo, najbolje 
izkoristili in taka dosegli vsaj 
minimum od tega, za kar imamo 
pogoje. 

Ob tern bi zeleli opozoriti · na 
napake, ·ki se dogajajo ze nekaj 
let in bi jib vsekakor lahko od
pravili, ce bi odgovorni pravocas
no mislili na to. 

ze nekaj let je zmanjkala v 
zgodnji pomladi kmetijskim za
drugam in lqnetijskim posestvom 
zivinska krma in stelja, zato so 
mnogo slabso drago kupovali od 
privatnikov. Verjetno bo taka tu
di letos zaradi hude in dolge 
zime. Obenem pa ugotavljamo, 
da je lansko leta in se prej osta
lo mnogo travnikov in kosenin 
nepokosenih in to ne samo pri 
privatnikih, temvec tudi v zadru
gah in na posestvih ter travni
kih, ki so last splosnega ljudske
ga premozenja. cloveka bali sr
ce, ko v juliju, ko je zadnji cas 
za kosnjo, trava stoji, se su8i ter 
propada. Vse to se v marcu in 
aprilu prihodnjega leta zelo ma
scuje. Priznati moramo, da pri
de do tega zaradi razlicnih vzro
kov: v kmetijstvu je se~onsko 
delo, saj morajo v sestih mesecih 
napraviti tisto, kar je industrija 
napravila v dvanajstih. Tezko je 
tudi z delovno silo. Na vsak na
cin pa bo treba to popraviti. Go
tovo 111e bo Skodilo, ce rnavedem 
nekaj koristnih misli, kako naj bi 
odpravili napake. 

ze nekaj let priporocamo, da 
bi v kosnji pomagala zadrugam 
industrijska podjetja s svojo de
lovno silo. Delovni kolektivi so 
vedno radi pomagali, vendar ni 
bilo takega uspeha, kot bi ga pri
cakovali, saj se je cena krmi zelo 
dvignila. Poleg tega je pa se ved
no os~alo precej nepokosenega. 

Kmetijske zadruge natancno 
veda, koliksna bo cena sena. Pred 
kosnjo naj bi vse tiste parcele, 
za katere veda, da jih ne bodo 
mogle pokositi same, oddale v 
kooperativno pospravitev privat-

. nikom ali delavcem. 
Obcani cerkniske obCine smo 

bili do nedavnega vsi kmetje. V 
zadnjem casu. se jih je velika 
vecina preusmerila v industrijo. 
Lahko pa trdimo, da vsi ti · indu
strijski delavci znajo prijeti za 
koso ali grablje, a morajo biti 
za to delo primerno na.grajen~. 
Na ta nacin bi dobili dovolj de-

o kmetijstvu 
lovne sile brez milijonov, ki jih 
nimamo. 

se na nekaj bi hoteli opozoriti. 
Leta 1959 je izsel Zakon o izkori
scanju kmetijskega zemljisca, ki 
pravi: 

Kmetijsko zemljisce je treba 
izkoriScati praviloma v kmetijske 
namene ( cl. 2). 

ce obdelovalec ne obdeluje 
zemljisce ali ga ne obdela taka, 
kot je predpisano v prejsnjem 
odstavku, mora obcinski Ijudski 
odbor v skladu z odlocbami tega 
zakona poskrbeti za njegovo ob
delavo (cl. 3 pod 2). 

ce obdelovalec kmetijskega 
zemljiSca, ki je drzavljanska la-

stnina, ne obdela zemljisce taka, 
kot predpisuje prvi odstavek 
cl. 23 tega zakona, v casu ko se 
zemlja po navadi obdeluje v ti
stem kraju, pa mu tega ni pre
preeila visja sila ali kakSen drug 
opravicen vzrok, se Iahko da ne
obdelano zemljisce v prisilno 
upravo za cas od 1 do 5 let (clen 
24). Znano je, da je v Laski do
lini, kakor tudi drugod v na8i 
obcini, precej kmetijskih gospo
darstev, ki zemlje ne obdelujejo 
tako, kakor bi morali. Zakaj je 
taka? 

Lastniki so ostareli, mlajsi so 
zaposleni ali so se izselili v indu
strijske centre itd. Mislim, da bi 
v teh primerih obcinski ljudski 
odbor lahko ukrepal po dolocilih 
zakona. Znano mi je, da je nekje 
detelja prerasla drugo in prvo in 
se ni naSel nihce, ki bi pokosil 

prvo niti drugo, potem pa vse 
skupaj ni bilo niti za steljo. 

Priznati moramo, da vsi ti 
problemi nastajajo zaradi nove 
politike v kmetijstvu in jih ne 
moremo resevati naenkrat. Tezko 
bi bilo preorati in zasejati vse 
zapuscene njive, veliko laze pa 
pokositi tisto, kar je zraslo brez 
truda. 

Obcanom ne more biti vseeno, 
kako gospodarijo v kmetijstvu, v 
zasebnem ali dru.Zbenem sektor
ju in kako izkoriscajo sklad ob
delovalne zemlje. Zemlja je bila 
in jo je ravno toliko, kot jo je 
bilo. Predvsem od kmetijskih de
lavcev pa je odvisno, kaj in ko
liko bomo iz nje dobili. Vedeti 
moramo to, da se vrstijo letine 
druga za drugo in kar v enem 
letu zamudimo, ne moremo pri-
delati v naslednjem. T. 

Razmisljanja ob Dnevu -zen a 
8. marec, praznik dneva zena je 

za nami. Razmisljam o zeni, nje
ni vlogi v druZbi, enakopravno
sti. Gotovo je, da si je zena v 
nasi socialisticni druzbi priborila 
enakopravnost, saj delo ustvarja 
v nasi dru.Zbi polozaj, ne spol. 

zena proizvajalka je lahko tudi 
upravljalka. Taka najdemo zene 
v delavskih svetih podjetij, v or
ganih upravljanja, v obcinskih 
odborih. V naso novo obcinsko 
skupscino bo kandidiralo ob le-

tosnjih volitvah osem zensk. ze
ne bodo najlaze zasledovale delo 
varstvenih ustanov, razpravljale 
o otroskem varstvu, o zdravstve
ni zasciti matere in otroka, 0 
vsem tern, kar ji je kot zenski -
materi najblize. 

Pred dru.Zbo je torej zena ena
kopravna mozu. 

Kako pa je z reno doma? Rast 
standarda in pomoc druZbi ji 
prihajata na pomoc z zadrzanim 
korakom predvsem na podeielju. 

Zato je sedaj prisiljena vse dru
zinsko breme prena8ati sama. Na 
njenih ramah je preteZni del skr
bi za dom. Vse to potrpezljivo 
prena8a, ce ima ob sebi moza, 
ki zna ceniti njeno delo. 

Kolektivi bodo pospesili razvoj telesne kulture 

Zgodi se pa tudi tole: Zena de
ia v tovarni 8 ur in potem Se 
doma. Moz hodi okrog, kamor si 
pozeli, saj je delal 8 ur v tovar
ni, za dom mu ni mar. Drva mo
ra preskrbeti zena, on pa s pusko 
na rami v Slivnico na zajce. Nik
dar je ne povabi, da bi sla kam 
skupaj z otroki in ji ne da lepe 
besede ... 

Tudi zena si zeli razvedrila. 
Na svoj dan, saj je samo en

krat v letu, gre v menzo na za
bavo, da se sprosti in razveseli. 
Doma je zaradi tega ogenj v stre
hi. Moz j i grozi, morda se kaj 
vee ... zena beZi pred njim, boji 
se ga, a mu ne u.ide. Otroci jo
kajo, prosijo, vse zaman ... 

Ker je telesna kultura v na8i 
obcini zadnji cas precej nazado
vala in ker je temu glavni vzrok 
pomanjkanje denarja in slabi 
sportni objekti, se je obcinski od
bor SZDL po skrbnih analizah 
odlocil predlagati delovnim ko
lektivom v obcini, da bi gmotno 
podprli telesnovzgojno dejavnost. 
Vsak delovni kolektiv naj bi pri
speval v ta namen po 2000 din 
na zaposlenega, kar za gospodar
ske organizacije ne bi bila preve
lika obremenitev, telesnovzgojna 
dejavnost bi pa dobila najnuj
nejsa sredstva. Racu.najo, da bi 
na ta nacin zbrali okrog 8,000.000 
din. Posebna komisija je po spo
razumu s krajevnimi organizaci
jami predlozila nacrt investicij v 
posameznih krajih v naSi obcini. 
Skladno s splosnimi teinjami bo
mo tudi pri nas v vsakem vec
jem kraju pospesevali le eno ali 
dve sportni panogi, za katere so 
dani najboljsi pogoji in ki imajo 
ze tradicij o. 

V Cerknici bomo zgradili po
leg nove sole rokometno igrisce, 
ki ga bo mogoce uporabljati tu
di za odbojko. Ker je v tern kra
ju nekaj dobrih rokometasev, ki 
so voljni delati v domacem kra
ju, bi ta sportna panoga v Cerk
nici lahko kmalu pognala kore
nine. 

Poleg tovarne Brest je v na
crtu zgraditev stiristeznega ke
gljisca. S sodobno opremo bi bi
la omogocena sportno rekreativ
na dejavnost in vadba za vrhun
ska tekmovanja. 

Na Rakeku bi pozivili orodno 
telovadbo v adaptirani telovad
nici in gmotno podprli nogomet
no sekcijo, ki ima v nasi obcini 
najboljse nogometa8e. 

v Starem trgu pri Lozu je 
treba odplacati SGP GradiScu 
dolg 700.000 din za popravilo te-

lovadnice. Zgradili pa bi tudi 
igrisce za odbojko in kosarko. 

Telesnovzgojno dejavnost v No
vi vasi zelo hromi vzdrZevanje 
telovadnice, ki zahteva veliko 
sredstev. Zato bi najprej porav
nali dolgove, ki jih ima dru.Stvo. 

V Grahovem pa bo potrebno 
nadomestiti dotrajani pod v za
druZnem domu. 

Tak je v grobih obrisih akcijski 
program za razvoj telesne kultu
re v na8i obcini. ce bodo delovni 
kolektivi pravilno razumeli po
trebe, ki jih ima telesnovzgojna 
dejavnost in obenem uvideli ko
risti, ki jih bodo imeli sami z 
rekreacijo, se bo tudi ta panoga 
druZbenega udejstvovanja pre
maknila s slepega tira. 

MaD 

KINO »SVOBODA« STARI TRG: 
13.-14. aprila ameriski CS barv. 
film ,..zAKON PRERIJE«, 17. 
aprila jugoslovanski film.. OC
NI IZLET«, 20.-21. aprila fran
coski barvni CS film »NENA
VAD A AMERIKA«, 24. aprila 
ameriski glasbeni film »ZLATA 
TROBENTA«, 27.-28. 4. amer. 
barvni CS film »CAS :ZIVLJE
NJA I CAS SMRTI«, 1.-2. 
maja italijanski barvni CS film 

Naslednji dan jo delovodja 
vpraSa, ce je bolna. Pomislite, ko
liko trpi, pa noce povedati vzro
kov. Dela vztrajno, samo da bi 
zakrila, kaj se godi z njo doma: 
K zdravniku se ne upa zarad1 
moza, ker se ga boji. 

Prav tu se zacenja delo zena. 
Take primere naj razkrivajo, 
skusajo pomagati s pomocjo or
ganizacij zeni, druZini in otro
kom. Zato rene volite predlagane 
kandidatke za novo obcinsko 
skupscino! 

»ANA IZ BROOKLYNA«, 4.-
5. maja francoski film »VRELI 
ASFALT«, 8. maja amer. film 
»MO:Z S 1000 OBRAZI«. 11.-
12. maja ameriski barvni film 
»PO OSNI UPOR IK". 

Predstave v aprilu: vsako srcdo 
in soboto ob 19. uri; vsako ne
deljo ob 15. in 19. uri. 

v maju je prieetek vecemih pred
stav ob 19.30 uri. 

Gostinsko podjetje »loska dol ina« Stari trg ori lozu 
r a z p is u j e delovno mesto vee kvaliliciranih in polkvali

ficiranih natakaric za svoje gostinske obrate. 
Stanovanje preskrbljeno, osebni dohodki po pravilniku. 
Prija.ve sprejema uprava podjetja do 1. maja 1963. 
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Novice • 
IZ mladinskega aktiva ... 

Mladinski aktiv ZMS na osnov
ni Soli v Cerk.nici je sprejel v 
zaeetlru solskega leta svoj delov
ni program. Sklenili smo v mar
cu izvesti oddajo »Povej, kaj 
zna5<<- Teme za oddajo so simla
dinci izbrali ze pred semestralni
mi pocitnicami. Tekmovali bodo 
v naslednjih temah: 

Romana JaneZic in Zdenka 
Trampuz sta si izbrali temo o 
razvoju in nastanku tfilma. 

0 predosnutku ustave bodo 
pripovedovali Vojko Telic, Slav
ko Truden in Lada Hrbljan. 

0 prometu in prometnih sred
stvih nam bosta povedala Bran
ko Milek in Drago Kozlovic. 

Kako je Zivel Jurcic in kaj je 
ustvaril v naSi knjiZevnosti, nam 
bosta pripovedovali mladinki: 

rosec in Meta Snoj. 
Med oddajo pane bo rnanjkalo 

tudi razvedrila. Mladinci bodo 
igrali na harmoniko. Nastopila 
pa bo tudi naSa mlada pevka po
pevk Rornana Janeiic. 

Ker pa so bile zimske pocitni
ce podalj5ane za 14 dni, je aktiv 
sklenil, da oddaja ne bo v rnarcu, 
ternvec v zaeetku aprila, da se 
borno lahko bolje pripravili. 

Mladinke in rnladiD.ci, ki bodo 
na vsa vpra5anja pravilno odgo
vorili, bodo p_rejeli tudi zasluzene 
nagrade. Zato se je aktiv za na
grade obrnil na naslednja pod
jetja: trgovsko podjetje »Skoc
jan<<, tovarno »Brest<<, turisticno 
drustvo, avto-rnoto druStvo, KZ 
Cerknico in na organizacijo DPM 

in SZDL. Vsern tern ustanovarn 
je aktiv poslal tudi vabila za 
obisk oddaje »Povej, kaj znaS<<. 

Poleg tega pa smo se mladinci 
in rnladinke odlocili, da borno z 
udarniskirn delorn pornagali pri 
zunanji ureditvi »Doma tehnike<< . 
Svojo obljubo srno tudi izpolnili. 
v cetrtek 28. marca smo nekate
ri rnladinci in rnladinke uredili 
zunanjost »Dorna tehnike«; urnili 
ter ocistili srno izlozbena okna 
in tako opravili cez 200 delovnih 
ur. 

V soboto, 30. rnarca 196,? so 
odprli »Dorn ljudske tehnike<< v 
Cerknici. Prisostvovali srno tudi 
mladinci. Veseli srno novega do
rna, saj je stern rnladim odp:rta 
pot do tehnike. V dornu se borno 
lahko naucili mnogo novega in 
razsirili svoje obzorje. V dornu 
so odprli tudi rnodelarsl,ti, foto, 
radio in avto-rnoto krozek. 

IZVEDLI SMO ANKETO 
V OSEMLETKI 

E;ega Metka in Dani Caserman. 
Anton Popek in Anton Novak 

bosta pripovedovala o drznih 
vzponih na Mont Everest. 

Veliki mozje nase doline 

V rnarcu je podjetje Kovino
plastika izvedla rned dijaki 8. raz
reda osernletke v Starern trgu an
keto z narnenorn, da bi u goto
vili, karn se bo mladina iz osem
letke odlocila po koncanern sola
nju. Anketiranih je bilo _62 dij a
kov in .sicer 30 rnoskih in 32 
zensk. Kljub ternu, da anketa 5e 
ni popolnorna obdelana, so re
zultati ze znani. 37 dijakov se je 
odlocilo, da bo nadaljevalo stu
dij na ra<mih srednjih in stro
kovnih solah. 5 dijakov bi se ze
lelo solati na TSS strojnern od
delku, 1 dijak na TSs elektro od
delku, 1 na ESs in 1 v soli za 
tehnicno risanje. Ti dijaki bi lah
ko dobili kasneje zaposlitev v 
nasi tovarni, zato zele stipendijo 
Kovinoplastill:e Loz. 11 dijakov se 
je odlocilo z~1 takojsnjo zaposli
tev v podjetju, 14 pa se jih zeli 
uciti poklica kot vajenci in sicer 
6 v kovinski stroki, ostali p a v 
drugih strokah. Zanimiv je tudi 
socialni sestav starsev anketira
nih dijakov. Starsi 18 dijakov so 
kmetje, 15 delavci, 10 usluzbenci 
in 9 upokojenci. 45 starsev anke
tiranih otrok je sodelovalo v 
NOB kot borci ali aktivisti, ter 
so bili v raznih taboriscih. 

Uspeh dijakov v prvern pallet· 
ju je bil: 

0 pesniku svetovnega slovesa 
Pre5ernu bodo pripovedovale: 
Marina Obreza, Anica Debevec in 
Mira Kranjc. 

Sreco Kajtna, Tone Kebe in 
Stanko Mulec bodo govorili o 
znamenitostih CerkniSkega jeze
ra. 

0 uspehih jugoslovanske repre
zentance v sedmih svetovnih pr
venstvih nam bosta porocala Pe
ter Ribic in Jore Petrovcic. 

Kako se je jug. alpinisticna od
prava vzpenjala na Trisul, bodo 
pripovedovali France Mele, Edo 
Modic in France Arhar. 

0 lesni industriji v Cerk.nici pa 
bosta povedali ucenki Anica Ko-

Tudi v na8t dolini so ziveli 
in se Zive imenitni ljudje. 

v Selscaku je bil doma Maksim 
Gaspari, imeniten slikar Notranj
ske. Slikal je na panjske kocnice 
in bogata ilustriral knjige. Sne
malci televizije so se ga spomnili 
ob njegovi 80-letnici. 

Po cerkniskih ulicah je pred ne
ka{ desetletji korakal nadarjen 
decko, ki je pozneje zaslovel kot 
skladatelj Gerbic. Ena cerkni
skih ulic nosi njegovo ime. 

Imenitni raziskovalec podze
meljskih jam Adolf serko je bil 
doma v Cerknici. 

Kogar bo pot vodila skozi Do
lenjo vas, pa se bo spomnil na-

Pleslii tecaj 
V okviru druStvene komisije pri 

ObK ZMS Cerknica je rpricel z 
delom dne 31. III. 1963 plesni te
caj pod strokovnim vodstvom tov. 
Rudija Mlakarja. Kot je razvidno 
iz prijav, je vladalo pred zacet
kom tega teCaja precej&nje zani
rnanje. Vsak prijavljenec je moral 
pred pricetkom teCaja plaeati 500 
mnarjev. Iz teh sredstev bo po
ravnan honorar za uCitelja, na
jemnina za dvorano in plaeane 
izkaznice. ki jih bodo prejeli ude
lcienci tecaja_ Izkaznice bodo slu
zi.le kot vstopnica. Vsak udelcie
nec teeaja jo bo moral pri vstopu 
v dvorano pokazati clanu ple..s
nega odbora. a plesnem teCaj u 

DRUZINE POCITNISKE ZVEZE 
Na obmocju cerkniske obCine 

je do nedavnega delovala le ena 
druZina PZ in to v »Kovinopla
stiki .. LoZ. ki ima vclanjenih 80 
mladincev. Ker si pa zeli mlad 
Clovek Cimvec pOtovati in spoZilla
vati lepote na5ih krajev, je to 
ocit:no premalo. Zato .31110 formi
rali pri ObK ZMS iniciativni od
bor PZ z nalogo, da ustanove tudi 
po preostalih mladinskih aktivih 
druii.ne PZ, da jih seznanijo z 
delom in ugodnostmi, ki jih nudi 
PZ. KL 

se bodo mlad!inke in mladrinci l.ah
ko naucili ldas:i'cnrih in modernih 
pJesov. V programu imajo 12 
plesnih vaj. VS8ikia vaja bo trajala 
od 18. do 26. ure, od 20. ure daije 
pa bo rples brez strokovnega vod
stva 

Vendarr pa so se kll(jub pred<pla
Cilu udelezile prve plesne vaje le 
stiri mladinke od ca 20 prijavlje
nih. Kaj je temu vzrok, ne vemo 
in prosimo prti.javljence plesnega 
tecaja, da nam to sporoC:ijo. 

KL 
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Prvenstvo Rakeka v skokih 
V nedeljo 17. februarja je bilo 

prvestvo Rakeka v skokih na 25-
rnetrski skakalnici v Delah. Tek
movali so predvsern rnladinci z 
Rakeka, nastopila pa sta tudi dva 
rnladinca iz Cerknice. 

ceprav je bil sneg zelo slab, 
so bili dosezeni kar dobri rezul
tati. 

1. Frelih 158 (20,5; 20 rn) 
2. Urbas 156 (20; 19,5 rn) 
3. Debevec 148 (19; 18,5 rn) 
4. Ryckly 
5. Ris 

Debevec Marjan 

darjenega akademskega slikarja 
Franceta Strleta. Njegov dom 
stoji v blizini druge zage. Bil je 
povabljen celo v London, da slika 
kraljevo dvojico, pa se je pone
srecil. Pri prehodu cez cesto, ga 
je podrl motor. 

Veliki sin Notranjske je tudi 
nas akademski slikar Lojze Per
ko. Ustvarja prelepe podobe 
cerkTI<iS!cega jezera in ljudi ob 
njem. Svoj atelje si je postavil 
na koncu Dolenje vasi. Prijazna 
lega mu nudi veliko motivov za 
njegovo umetnost. 

- odlicnih 3 
- prav dobrih 13 
- dobrih 20 
- zadostnih 5 
- nezadostnih 11 
se . sprehod v Zelse. Tam pa 

srecamo dramskega umetnika Ja
neza J ermana. 

Stara Knapova mati je rodila 
imenitnega letalca, ki pa je iz
gubil zivljenje pri nekem letal· 
skem mitingu v Zemunu. 

Skopa je Notranjska, a dala 
nam je veliko dobrih in pozrtvo-
valnih moz. M ele Zvonko 

Osnovna sola Cerknica 

POSEBNI DODATKI ZA BIVSE BORCE 

V Kovinoplastiki je zaposlenih 64 Clanov zveze borcev, 
od teh 48 clanov, ~i imajo priznana dvojna leta zaradi 
sodelovanja v NOV. Da bi omenjenim clanom vsaj priblizno 
uredili osebne dohodke, je centralni tJ,elavski svet podjetja 
na predlog aktiva ZB odobril poseben dodatek, ki ga bodo 
omenjeni clani prejemali od 1. januarja letos dalje. Posebni 
dodatek je tem vecji, cim manjsi so osebni dohodki, oziro
ma je pri dolocanju upostevan cas sodelovanja v NOB. 
Tisti clani ZB, ki prejemajo mesecno vee kot 28.000 din, do
datka ne bodo dobili. Tako je predvideno, da bo podjetje 
izdalo mesecno za posebne dodat}ce bruto nad 120.000 din. 
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